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Kraków, 04.12.2024r.

INTERPELACJA

Dotyczy: Zapasów tabletek z jodkiem potasu oraz procedur ich wydawania
przekazanych krakowskim szkołom w czerwcu 2023 r.

Sz. P. Aleksander Miszalski

Prezydent Miasta Krakowa

Szanowny Panie Prezydencie,

W oparciu o art. 24 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym
(t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1465) zwracam się z prośba o podanie następujących
informacji:

1. Które szkoły i w jakiej ilości otrzymały środki medyczne w postaci tabletek ze
stabilnym jodkiem potasu? (może być np. liczba opakowań z podaną ilością
tabletek)

2. Jaki był termin przydatności do spożycia tych środków medycznych?

3. Jakie są procedury w zakresie postępowania z lekami, którym zbliża się termin
upływu przydatności do spożycia? Czy są zbierane i wykorzystywane do innych
celów? Czy jest możliwość przekazania ich na inne cele lub nawet jako dar
charytatywny, aby uniknąć marnotrawstwa środków?

4. Jeśli termin przydatności w/w środków medycznych już minął, kiedy zostaną
zabrane ze szkół i zutylizowane?

5. Jeśli termin przydatności w/w środków medycznych jeszcze nie upłynął, ale jest
bliski, to na ile możliwe jest zebranie ich i przekazanie na inny cel (np. wysyłka na
Ukrainę lub innego kraju ogarniętego konfliktem wojennym)?

6. Jaki był koszt całego zadania dyslokacji tabletek z jodkiem potasu dla szkół?

7. Jak był/ będzie koszt operacji zebrania ich z powrotem i bezpiecznej utylizacji?
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8. Jeśli tabletki do tej pory zalegają w szkolnych magazynach, jaki jest pierwszy
termin, w którym te środki mogłyby być odebrane ze szkół, zgodnie z procedurą?

9. Czy w przypadku stwierdzenia nieprawidłowości w wykonywaniu tego zadania
były/ będą wyciągnięte konsekwencje? Jakie działania podjął/ podejmie
realizator zadania, aby uniknąć tego typu sytuacji w przyszłości?

Jednocześnie proszę o udzielenie informacji w sprawie samej procedury wydawania
tabletek mieszkańcom w chwili zagrożenia:

10. Czy i w jaki sposób realizator operacji uwzględnił napływające od dyrektorów
szkół uwagi, podnoszące istotne kwestie bezpieczeństwa pracowników szkoły,
mieszkańców oraz zarządzanych obiektów, w przypadku realizacji wydawania
tabletek z jodkiem potasu mieszkańcom? Gdzie można się zapoznać ze zmianami
pierwotnej procedury, jeśli były jakieś wdrażane?

11. Czy w aktualnych uwarunkowaniach, kiedy wiemy znacznie więcej o konflikcie
wojennym za naszą wschodnią granicą, realizator operacji rozlokowania tabletek
z jodkiem potasu w szkołach, rozważa aktualizację procedury i/lub konsultacje z
różnymi środowiskami m.in. z dyrektorami szkół?

UZASADNIENIE
Zgodnie z informacją od dyrektorów szkół tabletki ze stabilnym jodkiem potasu
zostały rozdane przez Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego w 186
szkołach, w czerwcu 2023r. Wraz z tabletkami przekazano, budzącą wiele
kontrowersji, procedurę ich wydawania, w razie ewentualnego skażenia
radioaktywnego na Ukrainie.

Niepokój dyrektorów wywoływał zwłaszcza: brak kontroli nad przebiegiem operacji
wydawania tabletek w sytuacji zagrożenia; brak monitorowania ilości/ dostępności
tabletek w poszczególnych placówkach; brak legitymowania mieszkańców i
oznaczania ilości tabletek, jakie pobrali; brak procedur ochrony pracowników szkoły
oraz samej szkoły, w sytuacji wybuchu paniki wśród mieszkańców; oraz olbrzymia
presja czasowa, w jakiej operacja wydawania tabletek mieszkańcom byłaby
realizowana.

Mając powyższe na względzie proszę Pana Prezydenta o przedstawienie stanowiska
w przedstawionym wyżej temacie.

Z wyrazami szacunku,

Anna Bałdyga

Radna Miasta Krakowa


